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Jegyzőkönyv 

 
 

Készült: Nemti Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2014. november 17.-én 
megtartott üléséről. 

 
Az ülés helye: Nemti Községháza, Nemti, Kossuth út 28. 
 
Jelen vannak: 
 
Képviselő-testület: Széll Istvánné polgármester 
                                                Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester 
                                                Ivády Gyula Zoltánné  képviselő 
                                                Schveiczer Krisztián képviselő 
                                                Vass Józsefné képviselő 
  
Állandó meghívottak:           Balogh Maja jegyző 
                                                Csépe-Morvai Petra  jegyzőkönyvvezető 
 
Érdeklődők: 4 fő 
                                                 
Széll Istvánné polgármester: Az alakuló ülést megnyitja, megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 5 fő képviselő jelen van.  
 
A napirendi pont(ok) tárgyalása  előtt  sor kerül az alpolgármester eskütételére.  
Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester  a polgármester előmondása alapján  a 
képviselő-testület előtt  leteszi a jogszabály szerinti  esküt, majd sor kerül az esküokmány 
aláírására.  
 
 
Széll Istvánné polgármester: Javaslatot tesz az ülés napirendjére a következők szerint:  
 
Napirendi javaslat:  

 
1.) A Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatalból történő kiválás megvitatása, a 

Mátramindszenti Közös Önkormányzati Hivatalhoz történő csatlakozás kezdeményezése 
Előterjesztő: Széll Istvánné polgármester 
 
 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadja a napirendi javaslatot.  
 

1.) A Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatalból történő kiválás megvitatása, a  
Mátramindszenti Közös Önkormányzati Hivatalhoz történő csatlakozás 
kezdeményezése 
Előterjesztő: Széll Istvánné polgármester 
 
(A szóbeli előterjesztés és határozati javaslat szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
 
Széll Istvánné polgármester szóbeli előterjesztésben ismertette a hivatali struktúra 
átalakításával kapcsolatos jogszabályi hátteret, rövid indokokat és reális lehetőségeket. Kéri a 
képviselőket, hogy mondják el  a hivatal átalakításához kapcsolódó véleményüket.  
 
Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester: Elmondása szerint figyelembe kell venni a 
sokak által hangoztatott igényt, hogy Nemti a közös hivatalok tekintetében a Szuha-
Dorogháza-Mátramindszent közös hivatalához tartozzon. Logikusabbnak is tűnt volna 



évekkel ezelőtt is ez a felállás. Nemtiben felhalmozódtak a problémák, induljon el az új  a 
működés: tiszta lappal. Reméli, hogy a jövőben naprakészebben, ütőképesebben működne a 
hivatal. Többen legyenek, jegyző legyen,  nem szeretné ezzel  a jegyzőt bántani, mert nem 
ismeri a jegyző munkáját, de a korábbi problémákból kiindulva javasolja a csatlakozást. 
Reméli, hogy a Mátramindszenti hivatal fogadóképes lesz a közös hivatali csatlakozás 
tekintetében.  
 
Vass Józsefné képviselő: Úgy gondolja, hogy már 4 évvel ezelőtt is hoztak döntést ezzel 
kapcsolatban. Sokat gondolkoztak akkor is, de nem voltak készségesek akkor a települések. 
Akkor jött a Mátraterenyei polgármester, hogy semmi akadálya a  csatlakozásnak,  nagyon jó 
finanszírozási lehetőségeket nyújtottak akkor. Szinte könyörögtek, hogy Nemti tartozzon oda, 
állítása szerint Nemti jól járt a közös hivatallal. Fél az újtól, mert nem ismeri azokat a 
településeket, hogyan működnek, a közös hivatalt pedig már igen. Nagyon szeretné látni a 
kimutatást a pénzügyekről, most a szándéknyilatkozatot elfogadja, de a következőkben már  
létszámbővítéssel, kiszámolt költségvetéssel szeretné látni,  hogy fog a hivatal jobban járni. A 
jegyző, a hivatali dolgozók jól dolgoztak, maximálisan álltak a hivatal mellett.  
 
Schveiczer Krisztián képviselő: Annyiban szeretne csatlakozni az elmondottakhoz, hogy 
földrajzilag jobban járna Nemti. Viszont csak a mindenre kiterjedő költségvetés elkészülte 
után tud dönteni erről. 
 
Széll Istvánné polgármester: Elmondása szerint a Mátraterenyei Közös Hivatal  pénzügyileg 
tett a költségvetéshez, de a tavalyi év elég jó volt költségvetésileg. 
 
Balogh Maja jegyző:  A képviselők lehet, hogy nem látják át  a  helyzetet. Ezért tartottak 
ebben a témában egy előzetes megbeszélést,  személyi kérdésekben is.  Beszéltek arról, hogy 
a jövőben mire kell odafigyelni,  talán nem kellene visszafele nézni, hogy hogyan működött a 
hivatal.  
Felmerül a kérdés, hogy 2013-ban miért erre csatlakozott Mátraterenye? Abban az időszakban 
is kapkodott minden település, „párt” keresett mindenki. Az egyedüli a jegyző volt, akit nem 
kérdezett  meg  senki a közös hivatal létrehozásának kérdésében.  
2013-ban más volt az állami támogatási  rendszer,  minden településnek hozzá kellett  járulnia 
a közös hivatal működtetéséhez.  Nemti közel 8 millió Ft-tal járult hozzá a  működtetéshez a 
belépés évében. Az akkori támogatási rendszer  nem vette  figyelembe azt, hogy a gesztor 
önkormányzat milyen rossz anyagi  helyzetben volt.  Később nem a támogatás mértéke 
változott meg, hanem az, hogy  a gesztor önkormányzat anyagi helyzete vált meghatározóvá a 
támogatás elosztásakor.  Ebben az éven nem tesz hozzá egyik település sem forrást a közös 
hivatal működéséhez.  A következő évben ezzel a létszámmal nem lehet a feladatellátást 
biztosítani  Nemtiben, mivel olyan a lakossági- és jogszabályi igény. Jövőre a finanszírozás 
valószínűleg nem fog változni. Mátramindszenten és Mátraterenyén  is azt fogja látni a  
hivatal kirendeltsége, hogy a feladatok két  fővel nem  láthatók el,  a létszámot bővíteni kell.  
Eddig is mindenképpen indokolt lett volna aljegyzőt foglalkoztatni , vagy igazgatásszervezőt.   
Azt látni, kell, hogy  a 16 fős közös hivatalban  sincs olyan szakember ( a jegyző  mellett), 
akinek felsőfokú igazgatási végzettsége van. Mátramindszenten sincs, a jegyző is biztosan 
ragaszkodni fog ahhoz, hogy aljegyző legyen. Mátramindszenten közel 2400 fő lakos van, 
nálunk meg 4300 körül. Mátraterenye és Mátranovák is ragaszkodni fog ahhoz, hogy a saját 
települése által  közös hivatalba „bevitt összeget” , a saját településének ügyeire tudja majd 
fordítani. , Ez  persze pont a szakmával  ellentétes, „az ellen megy”. ( Mivel  közös hivatalnál, 
ahol  a feladat van,  oda kellene  összpontosítani, finanszírozástól függetlenül. ) Nem vette 
figyelembe Mátraterenye sem eddig a finanszírozást,   mivel Nemtiben  helyben 2 fő 
dolgozott, Mátraterenyén pedig még plusz 8 fő Nemtinek. A köztisztviselők leterheltek, a 
szabadságokat  sem tudják kivenni.  Ez a működési forma  a  következő évben meg fog 
szűnni.  Felmerül a kérdés, hogy a költségvetéssel, a pályázatokkal, a közbeszerzéssel, a 
szociális ügyintézéssel, az adóval, működési engedélyekkel, a közös hivatal személyi 
ügyeivel, egyes  műszaki feladatokkal két ember képtelen lesz megbirkózni. , Még akkor is, 
ha a hivatalban két  olyan ember dolgozna, aki már negyven  éve a közigazgatásban dolgozik, 



végzettsége és tapasztalata is megvan ehhez, nemhogy olyanok, akik  ebben az évben kerültek 
be a közigazgatásba. Ezért  két  főre még szüksége van a Nemti hivatali kirendeltségnek.   
Január 1.-től ezt újra lehet kezdeni, ún.” tiszta lappal”, új  felállásban és abban bízni kell, hogy 
olyan tapasztalattal és végzettséggel rendelkező embereket talál a település,  akik ezt a 
munkát majd  lelkesen fogják végezni.  Az alpolgármester által elmondottakat kiegészítve 
ezeket  mindenképpen hozzá kellett tenni.  Ez  a döntés 5 évre szól, ez a falu igénye, ez a 
képviselők igénye,   nem lehet kérdés, hogy csatlakozik-e Nemti a mátramindszenti 
társuláshoz. A járáson belül  van  más lehetősége is  elhelyezkednie Nemtinek.    Személyi 
kérdésekről  most nem kívánt beszélni, mert ez zárt ülés témája  lenne. Azért kellett ilyen 
gyorsan a testületnek rendkívüli ülést összehívni, mert Szuhán ma 6-kor van a testületi ülés és 
kérték   a csatlakozási   szándéknyilatkozat megküldését.  
 
Egyéb vélemény nem hangzott el.  
 
Széll Istvánné polgármester: A Mátramindszenti Közös Önkormányzati Hivatal jegyzőjének 
kérésére kiegészíti   a határozati javaslatot  azzal, hogy a testület biztosítja az aljegyző 
foglalkoztatását.  
 
A polgármester szavazásra teszi fel a hozzászólásában kiegészített határozati  javaslatot. A  
képviselő-testület  azt   5 igen szavazattal elfogadja és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

72/2014.(XI.17.). sz. határozata 
 

Nemti  Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 85. §. (3) bekezdésében foglaltakra 
figyelemmel felülvizsgálta  az önkormányzat  hivatali struktúráját  és az alábbi határozatot 
hozza:  
A képviselő-testület kezdeményezi a Mátraterenyei Közös Önkormányzati Hivatalból történő 
kiválását,  és kezdeményezi a Mátramindszenti Közös Önkormányzati Hivatalhoz történő 
csatlakozását.  
A Képviselő-testület megbízza a polgármestert az érintettek azonnali értesítésével, a  
csatlakozási tárgyalások lebonyolításával, a kiválási és csatlakozási Megállapodások 
előkészítésével.  
A képviselő-testület az aljegyzői státuszt biztosítja. 
 
Határidő: azonnal és 2014. november 30., december 11., december 19. 
Felelős: Széll Istvánné polgármester  
 
 
 
Az ülést 17.30 órakor zárja a polgármester.  

 
 

Kmf. 
 
 
 

         Széll Istvánné                                                                       Balogh Maja 
         polgármester                                                                               jegyző  


